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Kevesebb gyerek, kevesebb pedagógus
Kijelentette azt is, hogy õ elsõ-

sorban az önkormányzati intéz-
ményekért érzi felelõsnek magát.
Tudja, hogy anyagi szempontok
indokolják az elõbbi törekvést,
mégis úgy véli, nincs a város veze-
tõi ellenére ez a dolog. Feltette a
kérdést, az óvodai beíratkozá-
sokat figyelembe véve vajon hány
iskolai osztály inítása várható a
jövõben, majd a választ is megad-
ta: meglehet, a végeredmény az
iskola kiürülése lesz. Hozzátette:
õt ez mélységesen bántja és felté-
telezte, hogy az intézményvezetõ
intézkedéseinek a következmé-
nye az, hogy a múltkori testületi
ülésen felmerülthöz képest még
több pedagógustól kell megválni-
uk. Megemlítette még azt is, hogy
okafogyottá kezd válni az ingat-
lanvásárlás önkormányzati óvoda
céljára.

Babák Mihály polgármester vá-
laszában arra intette képviselõtár-
sát, soha ne reménykedjen végle-
ges megoldásban, az egyensúly
csakis dinamikus lehet. Mi a város
problémája? � kezdte érvelését.
Kevesebb a gyerek a városban.
Kifejtette, hogy szerinte nem
intézménytipusról, hanem gyere-
kekrõl kell gondoskodniuk a vá-
ros vezetõinek, hogy a meglévõ
gyerekek számára a legtöbbet tud-

ják megadni. Miért rossz az, ha
többféle szolgáltatást vesznek
igénybe, ha így anyagilag biztonsá-
gosabb körülmények között tud-
hatják a gyerekeket? � Hat éve lát-
ható a gyereklétszám csökkenése
� kezdte sorolni az azóta történte-
ket. Megerõsödött a Szlovák Taní-
tási Nyelvû Iskola, két elsõ osztá-
lya és a korábbinál több óvodai
csoportja van. A gyekekek ellátá-
sának finanszírozásához több for-
rást lehet mozgósítani mint az ön-
kormányzati intézmény fenntartá-
sához. Az intézmény körülménye-
inek javításához kezdtek. A
Benka Gyula Általános Iskola tan-
testülete és a gyerekeiket oda jára-
tó szülõk egyetértettek a fenntartó
váltással, az evangélikus egyház
kiegészítõ normatívát kap az ok-
tatáshoz, mely biztonságosabb
helyzetet teremt. Közoktatási
megállapodást kötöttek a Tesse-
dik Sámuel Fõiskola Pedagógiai
Karával, mely intézmény jobban
finanszírozott, mint az önkor-
mányzati intézmény. Hasonló a
helyzet a különbözõ fenntartású
óvódákban is. Végül arra hívta fel
a hallgatóság figyelmét, hogy
mindegyik felsorolt intézmény-
ben szarvasi gyerekeket tanítanak
szarvasi pedagógusok, neki ép-
pen ezért minden szarvasi iskola,

óvoda egyformán fontos. Szerinte
a testület becsületére válik, hogy
sok gyereket és pedagógust tudtak
intézkedéseikkel biztonságba he-
lyezni. Fájlalja, hogy a demográfi-
ai hullámvölgy az önkományzati
intézményt érinti, de azt is fontos-
nak tartotta megfigyelni, hogy
most több pedagógus válik ál-
lástalanná, mint azt az aktuális
beiratkozások indokolnák. En-
nek oka, hogy az intézmények-
ben � a Zöldpázsiti és a Szirén
óvoda kivételével � nem hajtot-
ták végre a testület korábbi
döntéseit. Mint mondta, az ön-
kormányzat nem tudja megóv-
ni a pedagógusokat a gyereklét-
szám csökkenésének következ-
ményeitõl.

A kétféle szemlélet megfogal-
mazói és a velük egyetértõk to-
vábbra is kitartottak saját vélemé-
nyük mellett, ennek ellenére az
elõterjesztett munkaerõ-leépítési
tervezetet és az azzal járó önkor-
mányzati intézkedési javaslatokat
egyhangú �igen�-nel elfogatdák,
tudomásul véve, hogy az eddigi
és az esetleg még bekövetkezõ ki-
íratások miatt augusztusban ezt a
döntésüket újabb pedagógus lét-
számcsökkentéssel kell kiegészí-
teniük.

K.Zs.

Köztisztviselõnek lenni jó � kivéve a köz-
tisztviselõi vizsga elõtt � amire már elment az
összes tanulmányi szabadság és már kétszer
nem sikerült (csak Pataki Pista meg ne tudja � és
ilyenkor nem jó köztisztviselõnek lenni.
Köztisztviselõnek lenni jó � azon ritka négy-
évenkénti országgyûlési választásokat kivéve,
amikor szegény köztisztviselõ azt sem tudja,
merrõl fog fújni a szél, és ilyenkor nem jó köz-
tisztviselõnek lenni.
Köztisztviselõnek lenni jó � hacsak nem az
önkormányzati választáson a parlamenti ellen-
zék gyõz, mert ilyenkor nem jó köztisztviselõ-
nek lenni.
Köztisztviselõnek lenni jó � csak reggel, nap-
közben és munkaidõ végén nem, mert reggel
még korán van, napközben sok az ügyfél és dél-
után haza kell menni.
Köztisztviselõnek lenni jó � de csak akkor,
ha nincs aznap testületi ülés, mert akkor még fél
12-kor a kézbõl kiosztott anyagok gondot okoz-
hatnak.
Köztisztviselõnek lenni jó � ha nem kellene
végrehajtani azt a sok határozatot, amit éjfél
után hoznak, és nem kellene elõkészíteni azt a
még többet a következõ testületi ülésre.
Köztisztviselõnek lenni jó � hacsak reggel az
elsõ álmos pillantás nem egy öntapadós sárga
cédulára esik, de az se sokkal jobb, hanem,
mert akkor lehet, már nem is számít embernek
a köztisztviselõ és lehet, hogy legközelebb már
piros cédulát kap.
Köztisztviselõnek lenni jó � de ha a jegyzõ
asszony bal lábbal kelt akkor nem, de ha job-
bal, akkor sem sokkal jobb.
Köztisztviselõnek lenni jó � leszámítva, ha
belvíz van, aminél csak az a rosszabb, ha száraz-
ság van.
Köztisztviselõnek lenni jó � de segélyosztás
napján nem, illetve két segélyosztás között sem.
Köztisztviselõnek lenni jó � ha éppen nem
kapott az osztályvezetõnk dicséretet, mert akkor
még nagyobb munkára sarkall, de az sem jobb,
ha megdicsõült, mert akkor még ennél is na-
gyobb munkára sarkall.
Köztisztviselõnek lenni jó � ha éppen nincs
fizetésnap, de akkor sem sokkal jobb, ha van.
Köztisztviselõnek lenni jó � ha nem aludt
benn a polgármester a hivatalban, de akkor sem
jobb, ha bent aludt, mert akkor meg kell dicsér-
ni az új pizsamáját.

A délelõtt felszabadult kerti-
parti hangulatát � amit a Szarvas
Band muzsikája kísért �
Mihaleczné Kovács Mária szakí-

Köztisztviselõnek lenni jó...
Ez derült ki, többszörösen is, július 1-jén Szarvason, az ön-
kormányzati üdülõben rendezett VI. Köztisztviselõk Napja
alkalmából rendezett ünnepségen.

totta meg déltájban, s Brachna
Irén köszöntõ verse után a jegyzõ
köszöntötte köztisztviselõ kollé-
gáit, a megjelent önkormányzati

képviselõket, majd Babák Mihály
polgármester öntötte szavakba a
naphoz, a köztisztviselõkhöz
kapcsolódó gondolatait. Az ün-
nepségen kitüntetéseket is átad-
tak: Kolompár György nyugdíjba
vonulása alkalmából a belügymi-
nisztertõl a Közszolgálatért Em-
lékplakettet vehette át a polgár-
mestertõl, míg a helyi Közszolgá-
latért Kitüntetést Kovács Istvánné
belsõ ellenõr vehette át, Tímár
Béla nyugalmazott polgári védel-
mi õrnagy pedig a Védelmünkért
Díjat. A Köztisztviselõk Napja ün-
nepélyes része már az oldott han-
gulat, sõt a humor jegyében telt,
midõn dr. Demeter László képvi-
selõ felolvasta az alábbi monoló-
got (mint kiderült, az I. rész már
évekkel ezelõtt elhangzott, de saj-
nos azóta elveszett).

Dr. Kutas Fe-
renc (Szentes,
1940. aug. 3.) kö-
zépiskolai tanár.
Iskolái: 2. Sz. Ált.
Iskola, 1954; Vaj-
da P. Gimn.
1958; Tanítókép-

zõ, Szarvas, 1959; tanítói képesí-
tõ vizsga, Szeged, 1960; JATE,
Szeged 1965, magyar-történelem
szakos középiskolai tanár; egyete-
mi bölcsész doktor  JATE, 1971.

Békés megyei tanyai iskolák-
ban kezdte pályáját, tanított a
szarvasi 2. Sz. Ált. Iskolában, a
Középhalmi Ált. Iskola igazgató-
helyettese, majd igazgatója volt,
1971-tõl a szarvasi Vajda Péter
Gimnázium tanára. Békés megye
magyar szakos középiskolai szak-
felügyelõje. Munkatársa a Szarvas
és Vidéke c. hetilapnak, tudósító-
ja a Szegedi Rádiónak, a Szarvasi
Krónika alapító szerkesztõje, fele-
lõs szerkesztõje, a Szarvasi Króni-
ka Alapítvány megszervezõje. A
Városvédõ Egyesület egyik alapító
tagja.

(Forrás: Ki kicsoda? Szarvas
1990-2000)

Dr. Kutas Ferenc a gimnázium élén
Dr. Kutas Ferencet bízta meg a képviselõtestület egy évre a
Vajda Péter Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium
igazgatásával. A gimnázium eredetileg a vezetõi ciklusá-
nak végéhez ért igazgató, dr.Kepenyes János kiegészítõ
beszámolója kapcsán került a legutóbbi, múlt hét csütörtö-
ki testületi ülés napirendjére.

A testület a pénzügyi elemzés-
sel alátámasztott szakmai értéke-
lést tárgyalta meg. A képviselõk
egybehangzóan megállapították,
hogy a gimnázium kapcsán a
fenntartó önkormányzat nem fi-
nanszíroz a törvényben elõírtnál
több órát, ennek ellenére szüksé-
ge van az intézménynek támoga-
tásra a városi költségvetésbõl.
Igaz, hogy az állami finanszírozás
5 év alatt a háromszorosára nõtt,
de az önkormányzati támogatás is
háromszorosára emelkedett ez-
alatt az idõ alatt, idén várhatóan
eléri az 52 millió forintot. A kép-
viselõk � tanulmányozva a gaz-
dálkodási adatokat arra a követ-
keztetésre jutottak, hogy az okta-
tás színvonalának megtartása in-
dokolja az ilyen mértékû támoga-
tást, várható, hogy a most folyó
építkezés után még nagyobb
fenntartói segítségre lesz szüksége
az intézménynek. Ezután tájékoz-

tatta a képviselõket dr.Réthy
Vilmosné az Intézményfelügyeleti
Osztály vezetõje arról, hogy a
gimnázium igazgatói posztjára ki-
írt pályázatra nem jelentkezett
senki. A testületi ülésen megjelent
pedagógusok is megerõsítették
azonban, hogy kívánatos lenne
mielõbb az erre vonatkozó tör-
vénynek megfelelõen megbízni
valakit egy évre az igazgatói teen-
dõk ellátásával. Az egyéves megbí-
zatásra a két igazgatóhelyettes
nem jelentkezett, egyébként töb-
ben jelezték a testületnek szándé-
kukat, hogy elvállalnák a felada-
tot. Közülük dr.Kepenyes János
és dr.Kutas Ferenc ajánlatát kíván-
ta mérlegelni a testület. A döntést
megelõzõ zárt ülés elõtti szünet-
ben a pedagógusok véleményét is
meghallgatták. Végül a testület
többsége dr.Kutas Ferenc egyéves
igazgatói megbízatása mellett tet-
te le a voksot.                              K.Zs.

Medvegy Pálné a múlt heti bejá-
rásra, és a polgármester Babák
Mihály kérdésére hivatkozva kér-
te a szakembereket, mondják el
véleményüket a gesztenyefák és a
leendõ homlokzat viszonyáról. A
vélemények teljes egységet tük-

A fák mellé álltak
A szó szoros értelmében, de képletesen is, azok a szakembe-
rek, akiket Medvegy Pálné a Szlovák Iskola igazgatója hívott
meg egy döntést megalapozó véleménynyilvánításra, a Sza-
badság úti homlokzat elõtt lévõ gesztenyefák ügyében. A meg-
hívottak Mihály István a Komép igazgatója, Szíjártó Péter az
Arborétum igazgatója, Tóth Tamás a városvédõ egyesület tagja,
Molnár Zoltán nyugalmazott biológia tanár, Sonkoly Mátyás, a
Komép fõkertésze és Misurné Pásztor Dorottya a Komép ker-
tészeti ágazatának referense voltak.

röztek: a leendõ homlokzat a fák-
kal együtt is, vagy méginkább
csak azokkal együtt lesz szép, s az
idõs, de még jó állapotban lévõ
gesztenyefák kivágása botanikai,
dendrológiai szempontból nem
indokolható. A megállapítás alól

végül egy véknyabb, nagy fák alá
�beszorult� gesztenye került ki,
errõl azt mondták, célszerûbb len-
ne kivágni, a többinek a koroná-
ját kellene megigazítani, egy szára-
dót pedig ifjítani kellene. A szlo-
vák iskola aulájának leendõ bejá-
rata elõtt is van egy fiatal geszte-
nyefa, amit viszont még át lehet
ültetni, ezt is javasolták, ugyanak-
kor kérték az igazgatót, tolmá-
csolja a kivitelezõnek, hogy az
építkezéskor jobban ügyeljen a
nagy fák koronájára. Hosszabb
távra gondolva, az az elképzelés
körvonalazódott, hogy hársfák
melléültetésével lenne célszerû az
idõ elõrehaladtával lecserélni a
gesztenyefákat. Az utcai megbe-
szélést követõen az udvarra is be-
hívta Medvegy Pálné a szakértõ
csoportot, ahol jegenye nyárfákat
mutatva kérte a véleményeket. Itt
is egyöntetû volt a vélemény,
hogy ezek nem iskolaudvarra va-
lók, már vannak mellettük növen-
dék tölgyek, s az építkezés idejét
javasolták arra, hogy a balesetve-
szélyt is hordozó jegenye nyárfá-
kat kivágják az udvarról.

T. L.

dr. Demeter László

Köztisztviselõnek lenni jó... II.
(Egy ismeretlen köztisztviselõ monológja a XXI. sz. elejérõl)

� Szarvas �
Köztisztviselõnek lenni jó � ha nem regge-
lig tart a testületi ülés, mert akkor vagy nem jön-
nek be az osztályvezetõk és akkor megáll az
élet, vagy álmosan jönnek és még jobban meg-
áll az élet.
Köztisztviselõnek lenni jó � de piaci napon
nem jó köztisztviselõnek lenni, mert akkor,
akinek nincs dolga a hivatalban, az is igénybe
veszi a büfét, a vécét, a liftet, a kerékpártárolót,
a zuhanyzót, a teraszt, hirdetést ad fel és meg-
törli a lábát minden lépcsõfordulóban.
Köztisztviselõnek lenni jó � kivéve a parla-
menti napokat, mert akkor telefonon, faxon,
email-en, postakocsin, galambpostán, kengyel-
futóval, szikratávírón, hangosbemondón, üze-
netrögzítõn, rádión, televízión, mûholdon, kis-
dobossal, hazakiabálással és palackpostával ér-
keznek az utasítások, ilyenkor nem jó köztiszt-
viselõnek lenni.
Köztisztviselõnek lenni jó  � különösen
Köztisztviselõk Napján, ekkor elmondják: mi-
ért jó köztisztviselõnek lenni, és hogy mennyi-
re meg vagyunk becsülve, milyen fontosak va-
gyunk, rajtunk áll vagy bukik a segély, az adó-
behajtás, az okmányok pontos kitöltése, rövi-
den a város zökkenõmentes mindennapi élete;
elmondják: mennyire meg vagyunk fizetve, mi-
lyen nyugodt és biztos a munkahelyünk, né-
hány ritkán elõforduló kivételes esetet és a vé-
letlenek szerencsétlen egybeesését kivéve, ami-
kor nem jó köztisztviselõnek lenni � ilyenkor
ezután � higgyék el, kedves köztisztviselõ sors-
társaim: tényleg nem jó köztisztviselõnek lenni.
De mindezek ellenére, ha újra születnék, ismét
a köztisztviselõi pályát választanám, mert ez
még mindig kevesebb fejfájással  jár,  mint
ügyvédnek lenni, orvosnak lenni, tanárnak
lenni, vállalkozónak lenni, hiszen minden-
ki az én kegyeimet keresi, mert rajtam mú-
lik, hogy az ügybõl ügyirat lesz-e; és ha az
lesz, kap-e iktatószámot; és ha kapott iktató-
számot, el lesz-e intézve; és ha el lesz intézve,
kap-e pecsétet; és ha kap pecsétet, meg is kapja
az ügyfél; és ha megkapja, örül-e neki; és ha
örül, én is örülök-e..., szóval a köztisztviselõn
múlik a város hangulata, és ugye, Szarvas egy
vidám város, egy vidám polgármesterrel, egy
vidám
képviselõtestülettel, akik még a humort is értik!
Minden egybeesés és hasonlóság a valósággal,
csak a véletlen mûve lehet.

Jól ismerjük a címként meg-
adott két szó jelentéstartalmát. Az
�invázió� emlegetése viszont ak-
kor is helytálló, ha békés szán-
dékkal történõ eseményeket jelöl
bizonyos személyek megjelenése
által. Egy hónappal ezelõtt az Új-
templomi Evangélikus Gyüleke-
zetben az amerikai San Diegoból
jött keresztyéneket láttunk
vedégül, pontosabban a Christian
Heritage College  világszínvona-

lon teljesítõ énekkarát. Csodála-
tos elõadásukon túl azt is öröm-
mel vettük, hogy közülük két
most végzõs fiatal is imádságban
hordozza esetleges tanítói szolgá-
latát majdani egyházközségi isko-
lánkban. Két évvel ezelõtt ameri-
kai fiatalok segítségével angol
nyelvi- és hittanos tábort tartot-
tunk az Újtemplom gyönyörû
környezetében. Július 7-tõl, ismét
egy héten keresztül kínálkozik ez

a lehetõség gyemekeknek és fiata-
loknak.  Július 7-tõl esténként 6
órai kezdettel evangélizációs ige-
hirdetés sorozat is lesz. Miért jött
Jézus? � címmel a templomszente-
lés 106. évfordulójához kapcso-
lódóan a nemcsak tolmácsként,
henem igehirdetõként is hozzánk
érkezõ sárbogárdi Böjtös Attila
szolgálatával. Mindenkit szeretet-
tel hívnak és várnak az újtemplo-
mi evangélikusok.

Amerikai invázió?


